
                                                                                                         Zielona Góra, dnia 16 lutego 2021 r. 

 

INTERPELACJA: 
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Składający: Radna Aleksandra Mrozek 

Dotyczy: Lubuskich Bonów Wsparcia Przedsiębiorców  

 

Marcin Jabłoński Członek Zarządu Województwa Lubuskiego, 

 

Projekt „ Lubuskie Bony Wsparcia” od samego początku budził wiele emocji i kontrowersji. Wydawałoby 

się, że zbliżamy się do momentu kiedy przedsiębiorcy otrzymają  długo wyczekiwana pomoc, ale tak nie 

jest.   

Regulamin Przyznawania i Rozliczania Wsparcia w Ramach Projektu „Lubuskie Bony Wsparcia 

Przedsiębiorców” zwany dalej „Regulaminem”, jak również Umowa o udzielenie Lubuskiego Bonu 

Wsparcia Przedsiębiorców nadmiarowo zabezpieczają  interesy Operatora. 

 

W celu bowiem podpisania Umowy o udzielenie Lubuskiego Bonu Wsparcia zwanej dalej „Umową” 

przez osobę prawną konieczne jest ustanowienie szeregu zabezpieczeń, bez ustanowienia, których nie 

dojdzie do podpisania Umowy: 

1) wystawienie weksla in blanco wraz z deklaracją wekslową przez osobę prawną beneficjenta 

projektu z dodatkowym poręczeniem wekslowym za wystawcę weksla  (osobę prawną) przez 

osoby zarządzające osobą prawną (działające już jako osoby fizyczne); 

2) wyrażenie zgody przez współmałżonka poręczyciela wekslowego (małżonka osoby fizycznej 

będącej osoba zarządzającą osobą prawną) na dokonanie przedmiotowego poręczenia.   

 

Zapisy Regulaminu, jak również zapisy Umowy są zapisami nadmiernie rozszerzającymi 

odpowiedzialność za działania osób prawnych będących wyłącznymi beneficjantami przedmiotowego 

projektu. 

 

Na skutek wprowadzenia wymogu uzyskania zgody współmałżonka poręczyciela wekslowego (osoby 

fizycznej będącej osobą zarządzająca osobą prawną) na dokonanie poręczenia wekslowego za wystawcę 

weksla odpowiedzialność za ewentualne nie zrealizowanie projektu, ulega dalszemu rozszerzeniu 



poprzez możliwość prowadzenia, w takim wypadku egzekucji z majątku wspólnego małżonków, a 

więc majątku całej rodziny osoby fizycznej zarządzającej osobą prawną. Tym samym przedmiotową 

odpowiedzialność będzie ponosił również współmałżonek osoby fizycznej zarządzającej osobą prawną, 

współmałżonek niezwiązany prawnie, organizacyjne z beneficjentem projektu będącym osobą prawną, 

małżonek nieczerpiący z tego tytułu żadnego zysku, a co więcej niemający również wpływu na 

funkcjonowanie osoby prawnej będącej beneficjentem projektu.  

 

Przedmiotowy projekt miał stanowić szybką, realną, bezpieczną pomoc dla przedsiębiorców borykających 

się ze skutkami pandemii a tak nie jest. 

Nadmierne wymogi przewidziane w stosunku do osób prawnych w dokumentacji projektowej stoją  

w sprzeczności z tymi założeniami, nie znajdują uzasadnienia w praktyce realizacji podobnych projektów. 

Mają jedynie na celu maksymalne zabezpieczeniu interesów Operatora, stawiając tym samym na pozycji 

drugorzędnej dobro osób fizycznych, kierujących osobami prawnym i ich rodzin, walczących od miesięcy 

o przetrwanie firm, byt zatrudnianych pracowników i ich rodzin.  

Działania te generują dodatkowy stres, jakże niepotrzebny, w tych trudnych czasach i wydłużają okres 

oczekiwania na wsparcie. 

 W związku z powyższym bardzo proszę o odpowiedź na następujące pytania: 

1.Jakie działania podjął Urząd Marszałkowski jako organ zlecający Operatorom zadanie,  aby  udzielić 

jak najszybszego wsparcia? 

2. Czy procedura wnoszenia odwołań (do OPZL i do ZIPH)  od wyników konkursu  „ Lubuskie Bony 

Wsparcia” została zakończona ? Ile wpłynęło odwołań? Ile odwołań zostało uwzględnionych?   

3. Z iloma podmiotami została podpisana do dnia dzisiejszego Umowa ?  Ile z tych podmiotów stanowią  

osoby prawne zaliczane do Małych i Średnich Przedsiębiorców?    

4. Czy Urząd marszałkowski z Departamentem Prawnych weryfikował  zapisy Regulaminu i Umowy? 

5. Dlaczego w stosunku do beneficjenta będącego osobą prawną  stosuje się zapisy nadmiarowo 

zabezpieczające interes Operatora a obciążające odpowiedzialnością osoby fizyczne, w tym  członków 

rodzin osób zarządzających osobami prawnymi? 

6.Dlaczego wreszcie, aż tak bardzo komplikuje się wypłacenie środków na wsparcie firm dotkniętych 

pandemią? 



7. Dlaczego sankcjonuje się działania  generujące dodatkowy stres, jakże niepotrzebny w tych trudnych 

czasach i wydłuża się okres oczekiwania na wsparcie? 

 

                                                                                                                         Z poważaniem, 

                                                                                                                         Aleksandra Mrozek 

 


